
Provincie Flevoland

4. Wordt het opstellen van een Wolvenplan versneld nu de wolfooh in Flevoland is gesignaleerd?

5. Heeft de provincie contact gehad met mogelijh gedupeerde veehouder(s)?

6. Zijn of worden veehouders en/of de LTO betrohhen bij de ontwihheling van het wolvenplan?

2. Heeft de provincie wel interprovinciale afspraken en/of afspraken met Bij12 hoe om te gaan met 
schade bij het ontbreken van een Wolvenplan? Zo ja, hoe snel kan de schade na de uitslag van 
de DNA test don aan de veehouder worden vergoed. Zo, nee, is direct na dit incident voorlopig 
beleid vastgesteld zodat vergoeding snel kan plaatsvinden?

7. Bij12 stelt op zijn website dat na beoordeling door B12 een tegemoetkoming aan de veehouder 
zal worden verleend volgens de beleidsregels van de Provincie. Staat het ontbreken van een 
eigen provinciaal Wolvenplan in Flevoland inderdaad een tegemoetkoming in de weg?

Antwoord:
Nee, versnelling van de al zeer krappe planning om eind dit jaar een nieuw interprovinciaal 
wolvenplan gereed te hebben is niet haalbaar.

3. Volgens Omroep Flevoland is een interprovinciaal Wolvenplan in het najaar gereed. Is deze 
termijn correct?

Antwoord:
Vooralsnog is inderdaad het streven om het nieuwe interprovinciale wolvenplan in het najaar van
2022 gereed te hebben.

Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de WD over Wolven in de Woordoostpolder, 
ingediend op 30 april 2022, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten 
zoals vastgesteld op 7 juni 2022 (2963117).

Antwoord:
Ja, er is vanuit Flevoland ambtelijk contact met de betreffende schapenhouder uit Bant. Maar 
omdat de schapen van deze schapenhouder op het grondgebied van de provincie Friesland zijn 
aangevallen, trekken wij hierin samen op met de provincie Friesland.

Antwoord:
Nee, er is momenteel een interprovinciaal wolvenplan dat ook geldt voor de provincie Flevoland. 
Op grond van het vigerende interprovinciale wolvenplan komen in beginsel alle veehouders 
waarvan vee door een zwervende wolf wordt aangevallen in aanmerking voor een tegemoetkoming 
van de schade. De berichtgeving hierover in de media is onjuist. Door BIJ12 is actie ondernomen om 
dit recht te laten zetten.

Antwoord:
ja, er is een Landelijk Overleg Wolf (LOW), waarin o.a. LTO Nederland, Stichting Beheer Platform 
Kleinschalige Schapen- en Geitenhouders en Vereniging Gescheperde Schaapskudden zijn 
vertegenwoordigd. Zij zijn betrokken bij het opstellen van het nieuwe interprovinciale wolvenplan; 
conceptversies van dit plan en beleidsuitgangspunten zijn ter consultatie aan het LOW voorgelegd. 
Daarnaast is er een overleg gepland tussen portefeuillehouders faunabeheer, gedeputeerden 
Rommel en Hofstra, en de schapenhouders in Nederland, verenigd in de LTO-vakgroep

Antwoord:
Zie het antwoord bij vraag 1. Er is momenteel een landelijk wolvenplan en op basis daarvan komen 
veehouders in Flevoland ook gewoon in aanmerking voor tegemoetkoming in de schade door een 
zwervende wolf. Dit wordt geregeld door BIj12 en vindt plaats volgens vaste protocollen vanuit 
Blj12.



8. De provincie heeft wolfwerende rasters aangeschaft. Zijn deze voor elke veehouder beschikbaar?

Antwoord:
De kosten voor de aanschaf en plaatsing van permanente wolfwerende rasters tot 2023 komen niet 
voor rekening van de provincie; dit is een eigen verantwoordelijkheid voor de veehouder. De kosten 
voor permanente wolfwerende maatregelen zijn afhankelijk van het type maatregel (bijv, wolf
werende afrastering of inzet van kuddebewakingshonden) en van de omvang van de percelen 
waarop vee wordt gehouden. Het is daarom niet generiek aan te geven wat de kosten voor een 
veehouder zijn voor het treffen van permanente wolfwerende maatregelen.

Antwoord:
Dit betreft enkele mobiele noodrasters die tijdelijk kunnen worden ingezet in gebieden waar korte 
tijd een zwervende wolf actief is die gedurende een aantal dagen achter elkaar op dezelfde plekken 
vee aanvalt. Op die plekken kan dan tijdelijk een noodraster worden ingezet. In totaal zijn vijf van 
dergelijke mobiele noodsets beschikbaar. Deze zijn in beginsel voor elke veehouder in de provincie 
beschikbaar, met dien verstande dat er dus maximaal vijf noodsets gelijktijdig kunnen worden 
ingezet.

Antwoord:
Zie antwoord bij vraag 6.

Antwoord:
De noodrasters liggen momenteel op een centrale plek in de provincie en kunnen daar - indien 
noodzakelijk en beschikbaar - direct opgehaald worden. Het zijn mobiele rasters die eenvoudig 
binnen een dag zijn op te zetten door de betreffende veehouder. Normaal gesproken verblijft een 
zwervende wolf slechts kort in een bepaald gebied voordat deze weer verder trekt. Inzet van nood
rasters zal daarom veelal slechts van korte duur zijn, waarna ze weer elders ingezet kunnen 
worden. Per situatie zal gekeken worden waar de noodrasters het meest effectief ingezet kunnen 
worden. Dit zal met name zijn op plekken waar reeds vee is aangevallen en waar de kans op 
herhaling daarvan groot is.

11. Zo ja, wat zijn don de zelf te drogen kosten voor de veehouder? Zo nee, komen de kosten van 
aanschaf en plaatsing voor deze rasters tot 2023 dan geheel voor rekening van de Provincie?

Antwoord:
Nee, het zijn mobiele noodsets die tijdelijk gebruikt kunnen worden in situaties zoals omschreven 
bij het antwoord op vraag 8. Overigens is er géén verplichting voor veehouders om vanaf 2023 
wolfwerende maatregelen te treffen. Wel wordt momenteel nagedacht over het instellen van een 
eigen risico voor schadegevallen in bepaalde gevallen waarbij er geen wolfwerende maatregelen 
zijn getroffen door de betreffende veehouder. Maar dit is onderdeel van de beleidskeuzes die 
momenteel worden verkend en uiteindelijk een plaats krijgen in het nieuwe interprovinciale 
wolvenplan.

Schapenhouderij, de Vereniging van Gescheperde Schaapskudden Nederland (VGSN) en het 
Platform Kleinschalige Schapen- en Geitenhouders (KSG) n.a.v. hun brief d.d. 6 april 2022.

70. Vallen deze rasters onder de zg. wolfwerende maatregelen die veehouders vanaf 2023 zelf 
verplicht moeten treffen?

9. Zo ja, hoe snel zijn de rasters beschikbaar en op welke termijn kunnen zij worden geplaatst? Zo 
nee, welke criteria hanteert de provincie bij aanvraag en plaatsing van deze rasters indien er 
sprake is van beperkte beschikbaarheid.

7. Zo ja, waaruit bestaat deze betrokkenheid? Zo nee, worden zij nog wel bij de ontwikkeling van 
het wolvenplan betrokken?


